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V krajských volbách jednoznač-
ně vyhrálo hnutí ANO. Druhá byla 
koalice ODS se Starosty pro občany. 
Největším překvapením je výsledek 
Pirátů, kteří nepřesáhli hranici 5 % a 
v zastupitelstvu vůbec nebudou. Tím 
se rozpadla současná koalice a její 
plány. 

Ač to žádný z politiků veřejně neřek-
ne, mít v zastupitelstvu zástupce svého 
města je vždy výhodné. Jihlavu bude 
zastupovat pět lidí – Vítězslav Schrek 
z ODS a pak čtyři zástupci ANO - Pet-
ra Nečadová, europoslankyně Jana 
Nagyová a dva náměstci primátora – 
Jiří Pokorný a Radek Popelka. 

Pět silných zástupců bude mít i Tře-
bíč. Dva z nich jsou ze STANu - jednič-
ka Adam Joura a starosta Třebíče Pavel 
Pacal, který přeskákal z osmého místa 
až na druhé. 

Pacal se proslavil svými třebíčský-
mi billboardy, v nichž hlásal: Vysočina 
nesmí být jen Jihlava. 

Skokani voleb
Celkově největším skokanem byl před-

seda Senátu Miloš Vystrčil z ODS, který 
skočil z šestadvacátého místa na druhé. 

Nejvíce přednostních hlasů obdržel 
hejtman Vítězslav Schrek z ODS - 5599, 
druhý Martin Kukla z ANO jich dostal 
2897. 

Je jistě škodou, že v krajském zastupi-
telstvu není primátor Petr Ryška, ale 12. 
místo na kandidátce mu mnoho šancí 
nedávalo. Pro Jihlavu by byl jistě pří-
nosem, ale stejně jako bývalá primátor-
ka Karolína Koubová, která v krajském 

zastupitelstvu byla, ale později rezigno-
vala, ani členové ODS asi neuvažovali, 
že je primátor na kraji potřeba. 

Vítězné ANO si podle předpokla-
dů nenechá ujít post hejtmana a nyní 
bude shánět strany, se kterými by koa-
lici utvořila. Ke svým 18 mandátům 
potřebují pět hlasů. 

Dosavadní hejtman Schrek spolu 
s ODS, které se vymezilo vůči ANO, 
skončí v opozici. 

V době závěrky JN ještě nová kraj-
ská vláda, kterou má složit hnutí ANO, 
známá nebyla. Nyní, kdy čtete tyto řád-
ky, již může být vytvořena.  -pk-

Pět zastupitelů je z Jihlavy 
Krajští zastupitelé za Jihlavu

� Nečadová Petra Bc. 54 ANO vrchní referent Jihlava

� Pokorný Jiří Ing. 49 ANO náměstek primátora Jihlava

� Nagyová Jana Ing. Ph.D. 53 ANO europoslankyně Jihlava

� Popelka Radek MBA 53 ANO náměstek primátora Jihlava

� Schrek Vítězslav Mgr. MBA 54 ODS hejtman Jihlava

Reuse den 
Reuse den je akcí, která má 

za úkol vzdělávat a zároveň 
přispět užitečnými kroky k 
ochraně životního prostředí. 
Této myšlence odpovídalo i 
heslo, které rezonovalo napříč 
celým dnem: Svět nepotřebuje, 
aby pár jedinců dělalo vše pro 
ochranu životního prostředí. 
Stačí, když každý z nás udělá 
trochu. 

V Jihlavě tato akce probíha-
la začátkem září v prostorách 
Sila. Historickou budovu sýp-
ky zúčelnil spolek Silo Jihlava 
pro podobné kulturní akce. 

„Už dva roky oživujeme budo-
vu kulturně chráněné sýpky. 
Jsme rádi, že můžeme do této 
budovy vdechnout nový život 
něčím prospěšným, jako je prá-
vě reuse den,“ říká Hana Zoor 
Svačinková, představitelka 
organizace Silo Jihlava.

Hlavním bodem byl takzva-
ný SWAP věcí. Jedná se o vzá-
jemnou výměnu. Návštěvníci 
přinesou předměty, které už 
nepotřebují, aby si je mohl 
odnést někdo jiný. K výmě-
ně docházelo hlavně v rámci 
oblečení, batohů, bot, či knih. 

„Donesli jsme sem hlavně 
dětské oblečení po dětech a od 
našich známých,“ sděluje Ane-
ta Vaňková z Jihlavy, jedna ze 
zúčastněných. 

„Chodíme na SWAPy pravi-
delně. Z látek, co jsou k nalezení 
v šicím koutku, jsem vždy úplně 
nadšená. Doma si z nich mohu 
ušít oblečení podle vlastních 
představ,“ komentuje Lucie z 
Jihlavy.

Na místě se nacházely i stán-
ky nabízející na prodej různé 
výrobky. Součástí programu 
byly i přednášky týkající se 
recyklace, vzdělávání a obno-
vitelnosti.

„Naší motivací je vnést myš-
lenku znovuvyužívání věcí a 
udržovatelných spotřebních 
návyků mezi veřejnost,“ vyjá-
dřila se Jitka Hofmanová z 
Federace nábytkových bank a 
reuse center.   - as-


